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Møtebok 
 

Sak nr. Sakstittel 

  

020/16 Referatsaker 

021/16 Internett via fiber til alle husstander i Grane, vurdering av områder. 

022/16 Endring av samarbeidsavtalen, Studiesenteret RKK Vefsn, for kommunene 

Hattfjelldal, Grane og Vefsn 

 

 

 

Orienteringer: 

 

Ordfører Bjørn Ivar Lamo: 

- 3-4. mars Vefsnakonferansen, Mosjøen  

- 8-9 mars Børgefjell nasjonalpark, styremøte, seminar, Røyrvik 

- 15. mars møte med Fred Børge Freiberg, Hovedplan Vefsna, laksetrapper 

- 17. mars Ordførermøte og Helgelandskonferansen, Mo i Rana 

- 1. april RKK møte 

- Bestillingsdialogmøte Børgefjell 

- Klubbhuset, arbeidet som pågår 

- Samtale med Totland hos Fylkesmannen vedr elveforbygging Svebakken 

Britt Aune Olsen: 

- Menighetsrådets møte; styrket bemanning  i Trosopplæringen, Samarbeid med Hag Vekst; 

og samarbeid med kommunene Hattfjelldal og Hemnes, renoveringsbehov av Kirkebygg. 

- Nasjonalparkstyret Lomsdal Visten 

- Nordland pensjonistforbund 

- Sykehusaksjonen i Mosjøen, bevar fødetilbudet 

 

Tor Stabbforsmo: 

- 3-4 mars Vefsnakonferansen, Mosjøen, svært positiv opplevelse 

- 17-18 mars Helgelandskonferansen, Mo i Rana,  ikke noe god kvalitet på konferansen 

- Lite saker i komiteer og f skap i forhold til det som skjer i samfunnet rundt oss, feks E6 

- Mobbing i skolen, stilte spm om dette 

 

Einar Jakobsen: 

- 17-18 mars Helgelandskonferansen var en nedtur i forh til forventningene å komme på en 

konferanse for HELGELAND.   

- Informerte om ras i Tosbotn og konsekvenser for hans pendlermulighet/reiseavstand 

 

Rådmann Tone Larsen: 

- 11. mars LVK møte 

- 8. mars Konflilktrådet  Hofstad, Nye Børgefjellskolen 

- 9. mars Samhandlingsreformen; tjenesteavtaler 

- 10. mars; beredskap med blålysetatene 

- 10. mars stor ledermøte 

- Reiselivskonferansen 

- Politikeropplæring 

- RKK styremøte inkl ordf 

 



 

 

 

- Frivilligsentralen årsmøte i går, ca 26 000 på fond og valgte repr.. 

- Rådmannsmøte i regionen torsdag, før IHR møte fredag 

- Alle komiteene har jobba bra med planstrategi 

- Mobbing i skolen 

- Lekeplass jfr. Budsjettvedtak desember -15.  

 

 

Formannskapet ba rådmann videreformidle formannskapets diskusjon om dette emnet til sin adm.  
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Referatsaker 
 

 

Refererte skriv og meldinger: 

Nr Dok.ID T Dok.dato    Avsender/Mottaker Tittel 

1 16/907 I 24.02.2016 Fylkesmannen i 

Nordland 

Fylkesmannens 

evalueringsrapport - "Øvelse 

Nordland 2016", 

beredskapsøvelse 

2 16/964 I 29.02.2016 Miljøvernavdelingen 

Fylkesmannen i 

Nord-Trøndelag 

Forhåndsvarsel om 

konstituerende møte i Byrkije 

nasjonalpaarhkeståvroe/Børgefjel

l nasjonalparkstyre 8. mars 2016 i 

Røyrvik og invitasjon til åpning 

av forvaltningsknutepunkt og 

Børgefjellseminar 

3 16/1087 X 09.03.2016  Fordeling tilskudd til vedlikehold 

av privat veg 2016 

 

 

 

Rådmannens innstilling: 

Referater/meldinger tas til orientering. 

 

 

 

13.04.2016 Formannskapet 

Behandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

FS-020/16 Vedtak: 

Referater/meldinger tas til orientering. 

 

 

 

 



 

 

 

Grane kommune Arkivkode: 

Arkivsak: 

JournalpostID 

Saksbehandler: 

Dato 

FE- 

16/109 

16/1322 

Tone Larsen/Børge 

Odden 

01.04.2016 

  

  

  

Saksnummer Utvalg Møtedato 

 Kommunestyret  

021/16 Formannskapet 13.04.2016 

  

 

Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10.  

 

 

Internett via fiber til alle husstander i Grane, vurdering av områder.  

 
Trykte vedlegg: 

Dok.dato Dok.ID Tittel 

02.04.2016 47889 Fiberkabel-Grane SP (2).pdf 

08.03.2016 47580 Internett via fiber til alle husstander i Grane 

 

Utrykte saksdokumenter i arkivsaken:  

Nr T Dok.dato    Avsender/Mottaker Tittel 

1 I 07.03.2016 Grane arbeiderparti 

v/Bjørn Ivar Lamo 

Internett via fiber til alle husstander i Grane 

 

 

Sammendrag: 

Grane kommunes administrasjon har fått flere henvendelser fra både innbyggere og politiske 

parti om å arbeide mer aktivt for å etablere fiberbasert bredbånd til alle husstander i Grane 

kommune.  

Dette er i samsvar med satsningsområde i Kommuneplanens samfunnsdel som sier ”Det tas sikte 

på at kommunen i samarbeid med lokale næringsaktører skal videreutvikle internettløsninger 

med større kapasitet innen bredbånd” .  

I praksis er det kun Trofors som har fiberbasert aksessnett/bredbåndstilbud i dag.  

Realiteten er at fiberlegging er kostbart og ikke funnet økonomisk lønnsomt i store deler av vår 

kommune av nettselskap, samt at næringslivet i flere deler av kommunen er redusert.  

Administrasjonen skal utarbeide en prosjektbeskrivelse og har i den anledning behov for 

prioritering av utbyggingsrekkefølge. Rådmann anbefaler at fase 1 er fra grense Nord-

Trønderlag-Majavatn- Svenningdal - Trofors.  

 

Stamnett og aksessnett 

For å forklare ulikhetene mellom stamnett og aksessnett kan vi si at stamnettet er hovednettet fra 

A til B, og aksessnettet er påkoblingene for den enkelte husstand fra stamlettet og inn til 

bolig/bruker. Prinsippet er likt slik det er for påkobling til vann og avløpsnettet hvor kommunen 

besørger hovedledningsnettet, mens abonnenten kobler seg på med egen ledning fra sin bolig og 

fram til offentlig nett.  

 



 

 

 

Vurdering: 

Årsaken til at kommunen ikke har fullstendig fiberdekning, er at avstander og befolkningstetthet 

ikke gjør det økonomisk lønnsomt for utbyggere. 

Når de politiske partiene etterspør sak vedr dette, forutsetter rådmann at det er økonomisk vilje 

til at kommunen selv skal besørge kostnader ved fiberutbygging. Kommuneplanens samfunnsdel 

initierer offentlig-næringslivssamarbeid. Det er sparsommelig med næringsaktører å samarbeide 

med i bygdene.  

 

Kostnader 

Det er altfor mange usikkerheter tilknyttet kostnadsspørsmålet. Ser vi på omkringliggende 

områder som har foretatt tilsvarende utbygging, kan følgende presenteres:  

 

Namsskogan kommune fikk bygd ut hele kommunen i samarbeid med NTE. Totalkostnad der 

var kr 36,7 mill, hvorav 8,4 i kommunal andel. Resten sto NTE og underliggende divisjoner for, 

pluss tilskudd fra fylket og Nasjonal kommunikasjonsmyndighet (NKom),  

 

I prosjektet Hattfjelldal-Korgen var totalrammen på ca. kr 28 mill, hvor NKOM støtter med ca.  

kr 14 mill, Nordland Fylkeskommune med kr 5,5 mill., Statnett med ca. kr 2 mill. og kommunal 

andel ca kr 7 mill. 

Da disse kommunene er sammenlignbare i areal, er det rimelig å anta at summen vil bli noe 

lignende for Granes del under forutsetning at det skjer medfinansiering fra andre parter. 

Det ble derfor i desember 2015 startet en kommunikasjon med Nordland Fylkeskommune vedr 

deres støtteordninger for finansiering av slik utbygging.  Nordland Fylkeskommune har 

søknadsfrist medio mai 2016 for å kunne søke om delfinansiering av stamnett og aksessnett.  

Når søknad om ekstern medfinansiering utformes, bør det foreligge en politisk prioritering av 

områdene som skal bygges ut. Det er praktisk umulig å bygge ut hele kommunen samtidig, både 

økonomisk og bemanningsmessig.  

 

Arbeid mellom Hattfjelldal og Hemnes/Korgen viste et  personellbehov over 1 årsverk for 

prosjektadministrasjon, i tillegg kom innleiet byggeleder. Totalt ca 1,5 årsverk.  

Grane kommune innehar 1 årsverk IT-ansatt gjennom det interkommunale IT arbeidet med 

Hattfjelldal kommune. Grane kommune må også påregne å engasjere ekstern byggeleder.  

Administrasjonen selv har behov for vel 1 årsverk IT ansatt for å besørge fungerende nett, 

programvare og utstyr til de ansatte. Rådmann anbefaler ikke  å sette i gang utbygging som 

personellmessig går ut over daglig kommunal drift.  

 

Utbyggingsmodell 

Utbyggingsmodell som er tenkt benyttet, kalle s Fiber to the home. Dette er en metode som 

forutsetter en grad av egeninnsats fra kunden. Konkret betyr dette at de som har tenkt å få fiber 

fra Stamnettet og inn til egen bolig, må selv besørge graving/leie inn gravearbeid. Prosjektleder 

besørger graveanvisning. Dette er det systemet som brukes i fiberutbyggingen i Hattfjelldal 

kommune og erfaringen derfra sies å være god.  

 

Utbyggingsområder 

Grane kommune,  som bedrift, har ingen installasjoner eller arbeidslokaliteter foruten vann og 

avløpsanlegg utenfor Trofors. Så administrasjonen selv har ingen behov for utbygging i ett gitt 

område. Næringslivet er spredt i alle deler av kommune, fra KOA  til småkraft, turistnæring, 

landbruksnæringen m.f.  

Administrasjonen ser det som en politisk prioritering i større grad enn administrativ prioritering å 

prioritere rekkefølgen på utbyggingsområdene.  

 

 



 

 

a) Trofors  

Trofors har fiberbasert aksessnett/bredbåndstilbud i dag. Administrasjon forbereder en 

spørreundersøkelse blant husstandene i kommune vedr dekning.  

Det foreligger dekningskart fra NKom. Spørreundersøkelsen er en kvalitetssikring av 

dette kartet og rådmann forventer at det avdekkes uoverensstemmelser mellom kart og 

realitet.  

 

b) Fylkesgrense Nord-Trønderlag-Trofors  

Stamnettet er bygget ut fra Fylkesgrense til Trofors. Dette nettett er besørget av Nordland 

fylkeskommune, Telenor, med flere.  

Her har vi relativt stort kundegrunnlag, fritidsbebyggelsen særlig på Majavatn, store 

avstander.  Utbygging krever mye av prosjektleder og kommunen i utbyggingsfasen. 

Antas å være det området med størst behov for kapital.  

 

c) Trofors-kommunegrense Hattfjelldal 

Hattfjelldal og Grane har som mål at vi kan benytte eksisterende fiberlinje/Stamnett fra 

Trofors til kommunegrense Hattfjelldal. Dog er ikke dette avklart. En utbygging her 

trenger ikke bli så kostbar sammenliknet med andre strekninger. Personalressurs 

stipuleres til 0,5 årsverk.  

 

d) Trofors-kommunegrense Vefsn 

På strekningen Trofors-kommunegrense Vefsn, finnes det i dag en infrastruktur 

/stamnett.  

I dette område er det flere husstander enn på de andre strekningene, og det er trolig mer 

attraktivt for ulike leverandører å levere aksessnett i dette området. Derfor kan 

kommunens rolle bli nedtonet. Likevel antas behov for personalressurs i 

kommunen/prosjektledelse til å være 0,2 årsverk  

 

e) Fiplingdal 

Når det gjelder Fiplingdal, vil dette området kunne knyttes til stamnettet både fra nord og 

sørsiden av dalen, når dette er organisert. Pga av den store mengden fritidsboliger i 

området, påregner administrasjonen at drift av fibernettet vil være økonomisk lønnsomt, 

mens investeringskostnadene her vil, i likhet med de andre områdene, ikke være 

økonomisk lønnsomt. Personalressurs i kommunen/prosjektledelse stipuleres til 0,3 

årsverk  

 

Basert på erfaringene fra Hattfjelldal kommune, vil ikke rådmann stipulere hvor lang tid hver 

fase tar.  

 

 

Rådmannens innstilling: 

Grane kommunestyre ønsker å legge til rette for fiberutbygging av stamnett slik at alle 

husstander i Grane kommune får mulighet til påkobling.  

 

Administrasjonen gis fullmakt til å utarbeider prosjektbeskrivelse og utforme søknad om 

ekstern finansiering og inngå samarbeid om utbygging med  følgende utbyggingsrekkefølge 

 

1. Fylkesgrense Nord-Trønderlag –  Trofors 

2. Fiplingdal 

3. Trofors – kommunegrense Vefsn 

4. Trofors – kommunegrense Hattfjelldal 

Grane kommunestyre har til hensikt å avsette maks kr 3 mill pr år i 3 år for gjennomføring av 

dette arbeidet.  



 

 

 

 

 

13.04.2016 Formannskapet 

Behandling: 

Rådmannens innstilling med følgende tillegg: 

Grane formannskap ber administrasjonen søke samarbeid, avtale med eksisterende eiere av  fiber 

som allerede er på plass i Grane kommune.  

 

Enstemmig vedtatt. 

 

FS-021/16 Innstilling: 

Grane kommunestyre ønsker å legge til rette for fiberutbygging av stamnett slik at alle 

husstander i Grane kommune får mulighet til påkobling.  

 

Administrasjonen gis fullmakt til å utarbeider prosjektbeskrivelse og utforme søknad om ekstern 

finansiering og inngå samarbeid om utbygging med  følgende utbyggingsrekkefølge 

 

1. Fylkesgrense Nord-Trønderlag –  Trofors 

2. Fiplingdal 

3. Trofors – kommunegrense Vefsn 

4. Trofors – kommunegrense Hattfjelldal 

 

Grane formannskap ber administrasjonen søke samarbeid, avtale med eksisterende eiere av  fiber 

som allerede er på plass i Grane kommune. 

 

Grane kommunestyre har til hensikt å avsette maks kr 3 mill pr år i 3 år for gjennomføring av 

dette arbeidet.  
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Jfr. delegasjonsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 19.05.10.  

 

 

Endring av samarbeidsavtalen, Studiesenteret RKK Vefsn, for kommunene 

Hattfjelldal, Grane og Vefsn 
 

 

Trykte vedlegg: Ny samarbeidsavtale med RKKStudiesenteret Mosjøen, vedtatt av styret i RKK  

25.08.2016.  

 

 

Sammendrag: 

Studiesenteret RKK Vefsn (SRV) er et samarbeid mellom Hattfjelldal-, Grane- og Vefsn 

kommune med formål å være ledende / foretrukket leverandør av kurs og utdanningstilbud for 

kommunens ansatte. I tillegg arrangerer SRV også kurs og utdanning rettet mot privat 

næringsliv. 

 

I møte den 25.08.15 behandlet styret sak om endring av samarbeidsavtalen mellom kommunene 

og fattet slikt vedtak: 

«Samarbeidsavtalen godkjennes og sendes til kommunene til endelig behandling».  
 
Samarbeidsavtalen ble sist revidert den 17.06.2003. Virksomhetens drift og organisasjon har 

etter dette utviklet seg, blitt mer dynamisk og funnet sin form. Samarbeidsavtalen har følgelig i 

dag behov for å bli tilpasset til den faktiske situasjonen. Bl.a. er Studiesenteret Mosjøen blitt 

innlemmet i RKK Vefsn. Samarbeidet stadfestes også som et interkommunalt samarbeid, jfr. 

kommunelovens §27. For øvrig tydeliggjøres rollene for deltagerne i selskapet og den 

økonomiske modellen justeres litt. 

Organisasjonsendringen medførte navnendring og er en av hovedårsakene til at 

samarbeidsavtalens bestemmelser må endres. 

 

Man har også ved revisjon av avtalen funnet det hensiktsmessig å justere rammene for daglig 

leders kompetanse og innta retningslinjer for de ansatte.  
  

Videre har man også erfart at enkelte bestemmelser i samarbeidsavtalen har vært lite 

«pedagogisk» formulert og har vært egnet til å skape misforståelser. Følgelig er det nødvendig 

å innta bestemmelser med presisering av virksomhetens organisasjons-rettslige status, styrets 

vedtaksførhet og dets budsjettkompetanse. 

 

 

 



 

 

 

De endringene som utføres er i hovedsak (henvisning er til paragraf i ny avtale). 

- Navneendring, jfr.§1. 

- Fylkesmannens rolle som medeier tas ut av avtalen, jfr.§1, § 6. 

- Fastsetting av juridisk form på selskapet, jfr Kommunelovens §27, jfr. §2. 

- Presisering av styrets myndighet, jfr.§4. 

- Ansattes posisjon presiseres, jfr. § 5 og §7. 

- Justering av tilskudd fra kommunene, jfr.§6. 

 

Vurdering: 

Forslaget til ny samarbeidsavtale er utarbeidet av Vefsn kommunes jurist og styret står samlet 

om bestemmelsene i avtalen. Rådmann er styremedlem.  
 

SRV har blitt et viktig organ for kommunene. Aktivitetsnivået er svært høyt og det tilrettelegges 

kurs og utdanninger i tråd med hva kommunen har behov for. Samarbeidet med Hattfjelldal 

Grane og Vefsn kommune, som i stor grad har samme kurs- og utdanningsbehov, gir en mulighet 

for samordning av kursene som gir store besparelser for alle. SRV har etter hvert etablert et godt 

samarbeid med utdanningsinstitusjoner som kan skreddersy kurs som kommunene har behov for.  

Organisering av selve RKK / Studiesenteret som arbeidsplass, og styringsmuligheten over 

arbeidet, sikres også gjennom avtalen. Det er rådmannens vurdering at revidert samarbeidsavtale 

bør vedtas, slik at videre samarbeid sikres til beste for alle tre kommunene. 
 

Administrative og økonomiske konsekvenser: 

Ingen administrative konsekvenser. Tilskuddet økes pr. år fra kr.30.000,- til kr.50.000,-.  

 

 

 

Rådmannens innstilling: 

Grane kommune vedtar endret samarbeidsavtale for Studiesenteret RKK Vefsn, som vedtatt i 

styret i RKK Studiesenter Mosjøen. 

 

 

 

13.04.2016 Formannskapet 

Behandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

FS-022/16 Innstilling: 

Grane kommune vedtar endret samarbeidsavtale for Studiesenteret RKK Vefsn, som vedtatt i 

styret i RKK Studiesenter Mosjøen  

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 


